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Aika: Tiistai 19.03.2024 klo 15.00–17.00 

 

Paikka:  Kaupungintalo, Neuvotteluhuone 1 ja 2  

 

Läsnä: Lisbeth Hemgård, puheenjohtaja 

 Monica Tallberg, varapuheenjohtaja 

Marketta Forsell 

Petri Lehtinen 

Jessica Lerche  

Petteri Törnberg  

Maija Tiainen, kokouksen sihteeri 

     

1.  Kokouksen avaus 15.01                     

 

2.  Läsnäolijoiden toteaminen  

Todettiin läsnäolijat ja allekirjoitettiin läsnäololista. 

 

3.                  Kokouksen 2/2024 pöytäkirjan ja esityslistan 3/2024 hyväksyminen 

 -Pöytäkirja 2/2024 hyväksytty näillä korjauksilla:  

• Tehdään Marketta Forsellin ehdottama korjaus: Marketta Forsell korjataan 

Grani Lähiavun perustajasta perustajajäseneksi. 

• HUS-kokouksen läsnäololistan tarkentaminen kohtaan 5: Marketta Forsell 

osallistui sovitusti kokoukseen.  

 -Esityslista 3/2024 hyväksytty.   

 

4. Opasteet (Lisbeth) 

-Lisbeth on tavannut Anna-Lena Granlund-Blomfeldtin, Emmi Silvosen ja Anna  

 Ahtilan liittyen opasteisiin. Lisbeth kokee, että opasteissa on tehty hyvää työtä.  

 Suunnittelussa on käytetty Sitowisen saavutettavuustyökalua. Asennuskorkeudessa 

 ja väreissä/tekstuurissa on huomioitu kaikenlaiset käyttäjäryhmät (värit,  

 uusittavuus, pistekirjoitus, kohokartta). Opasteet on sijoitettu mahdollisimman  

 luontoa säästävästi.  

Vielä kerätään käyttäjäkokemukset ja sen jälkeen tehdään vielä tarvittavat muutokset. 

Opasteryhmä on yhteydessä neuvostoon käyttäjäkokemusten jälkeen. 

 

5. LUVN tilannekatsaus (Lisbeth)  

-Kokouksessa esiin nousseita asioita:  

• Markus Paananen esitteli: yhteisten sosiaali- ja terveyspalveluiden esittely ja 

ajankohtaiset asiat 

• Sairaaloiden palveluissa isoja eroja 

• Digi- ja puhelinpalveluissa isoja haasteita, takaisinsoitoissa kestää liian 

kauan ja niissäkin on isoja alueellisia eroja, Kauniaisten terveysaseman 

hoito ei etene tarpeeksi nopeasti. 

• Järjestötyön ristiriidat. Hyvinvointialue (LUVN) toivoo yhteistyötä järjestöjen 

kanssa mutta tuki järjestöille on vähäistä. 
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• Itsemääräämisoikeuden tukeminen, kehittäminen ja seuraaminen: lainsää-

däntö edellyttää moniammatillista ryhmää, joka seuraa ja määrittää hyväk-

syttävät rajoitustoimenpiteet, jotka kirjataan asiakkaan kuntoutusohjelmaan. 

Keskusteltiin asiaan liittyvistä tilastoista ja toivottiin koulutusta yksiköiden 

henkilöstöille rajoitustoimenpiteiden tarpeellisuuden ja laadun arvioinnista.  

• Tiedotusta vammaisiin liittyvistä palveluista on luvattu parantaa, tällä hetkellä 

vammaisneuvostossa ja kuntalaisten kesken sitä ei koeta toimivaksi ja riittä-

väksi. 

• Neuvoston jäsen Petteri Törnberg oli saanut kuntalaisilta palautetta siitä, että 

sosiaalityöntekijöiden työkenttä on liian laaja: samalla työntekijällä voi olla 

lastensuojelutyötä ja vammaisasiakkaiden asioita hoidettavana. 

• Kuljetuspalvelut: LUVN vammaisneuvosto ovat tehneet aloitteen siitä, että 

myös mielenterveyskuntoutujat saisivat kuljetuspalveluja. Aloite hyväksyttiin. 

Kuljetuspalvelujen kustannukset ovat suurempia Espoossa kuin muualla 

LUVNin alueella. Kerätään LUVNin alueella tilastointia käytettävissä ole-

vasta kuljetuskalustosta ja siitä, onko se tasapuolista alueella.  

• Varapuheenjohtaja Monica Tallberg osallistui sovitusti 5.3. avoimeen 

kuljetuskokoukseen, jossa puhuttiin mm. kuljetuskorteista, tolppaoi-

keudesta ja kyytien kimppakyyditysreitityksestä (Espoossa pilotissa 

n. 30 asiakkaan kokoisena). Uusi toimintaohje kuljetusten suhteen on 

tulossa voimaan aluehallituksen kautta.  

o Marketta Forsell esitti kysymyksen, miten kimppakyydityk-

sissä huomioidaan yksilön tietosuoja tai terveyden suojelu. 

LUVN perustaa uuden pilottiryhmän kukkaromallia varten. 

Petteri Törnberg kertoo ettei koe pilottiryhmän kokoa riittä-

väksi ja samoin nähtiin LUVNin alueen vammaisneuvostossa.  

 

-Pohditaan yhdessä sitä, miten Kauniaisten vammaisneuvoston (ja koko kunnan 

 vammaisten) ääni kuuluisi tehokkaimmin LUVNin päättäville tahoille.  

• Koko läänin vammaisneuvostojen yhteistyö on tärkeää, PKS-seudun vam-

maisyhteistyö, kunnan HYTE-verkoston kautta LUVNiin, yhteistyön tiivistämi-

nen kunnan omien poliitikkojen (esim. Satu Mollgren ja Veronica Rehn-Kivi) 

kanssa 

• Tärkeää on poimia, mitkä ovat ne tärkeimmät edistettävät asiat (ja käytettä-

vissä oleva resurssi niihin) ja edistää niitä kaikissa mahdollisissa verkos-

toissa ja kanavissa. 

-Seuraava LU-hyvinvointialueen vammaisneuvoston kokous 10.4. ja Monica Tallberg 

osallistuu.  

 

6.      Lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelma, iltakoulu 4.4.2024 17–20  

• Vammaisneuvoston edustaja iltakouluun: Monica Tallberg. Petteri Törnberg ja 

Petri Lehtinen ovat iltakoulussa mukana omien puolueidensa edustajina.  

 

 

7.  Asia 3 esityslista 2/2024- Miten haluamme näkyä internetissä yms. 

▪ KaunisGranin hyödyntäminen: Kaupungin tiedottaja Markus Jansson on yh-

teydessä Kaunis Graniin ja ehdottaa Marketta Forsellin haastattelua. 
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Neuvostossa toivotaan haastatteluun näkökulmaa myös vammaisneuvoston 

työn tärkeydestä ja tämänhetkisestä kokoonpanosta ja ajankohtaisista ai-

heista. 

▪ Jatketaan keskustelua viestinnästä laajemmin seuraavassa kokouksessa. 

Valmistellaan seuraavaan kokoukseen suunnitelmaa vammaisneuvoston 

viestinnästä monikanavaisesti ja miten voidaan tulevaisuudessa vaikuttaa 

sekä kaupungin toimintaan että hyvinvointialueen vammaisneuvostoon.  

▪ Perustettiin työryhmä, johon valittiin Petteri Törnberg, Petri Lehtinen ja Mar-

ketta Forsell. He tekevät seuraavan neuvoston kokoukseen (18.4) ehdotuk-

sen miten neuvosto saisi enemmän näkyvyyttä ja mikä neuvoston rooli voisi 

olla tulevaisuudessa. Miten vaikuttaa Kauniaisissa ja miten saada äänensä 

kuuluviin myös hyvinvointialueella (LUVN)? 

 

8.  Valiokuntien edustajien puheenvuorot 
 

-Hyvinvointivaliokunta:  
tilinpäätös -23 tehty, päästövähennysohjelma vuodelle –24 esitelty, tilojen vuokratta-
vuus ja käyttöasteet, kaupungin osuus Kansallisoopperan ja –baletin rahoituksessa, 
Villa Junghansin taiteilijatyöhuoneen haku aukeaa, pujottelurinteen Lastenmaan 
suunnittelu, sopimus lumensäilönnästä  
 
-Yhdyskuntatoimen ajankohtaiset asiat: ratahankkeen vaikutukset vammaisväestöön.  
  

9.  Ilmoitusasiat  

• Kevään 2024 kokousajankohdat:  

o 18.4.: yritetään saada mukaan Satu Mollgren ja Veronica Rehn-Kivi. 

o 22.5.: kirjastopalveluiden päällikkö Jaakko Tiinanen esittelee kirjaston 

remonttia. 

o 6.6.: Pilvi Kalliomaata pyydetään kertomaan osallistamistyöstä. 

• Kirjaston remontti: ks. edell. kohta 

• Lisbeth Hemgård lupasi olla yhteydessä Satu Mollgreniin, Veronica Rehn-Ki-

veen sekä Pilvi Kalliomaahan. 

 

10.  Muut asiat 

Keskusteltiin vielä siitä, että rakennettaisiin sisäistä prosessia/strategiaa vammais-

neuvoston vaikuttamistyölle, huomioitu kohdassa 3. 

Marketta Forsell toivoi, että joku neuvoston jäsenistä osallistuu infotilaisuuteen rata- 

suunnittelusta, joka alkoi heti kokouksen jälkeen. 

 

 

11.                Kokouksen päättäminen kello 16.52 

 
 
Lisbeth Hemgård  Maija Tiainen 
Kokouksen puheenjohtaja   Kokouksen sihteeri  

 
 
 
jakelu:  vammaisneuvoston jäsenet ja varajäsenet 

 


